
PROTOKOL NrXui/2015
z obrad XHI sesji Rady Gminy w Daszvnie

odbytych w dniu 14 lipca 2015r.

Ad.l
Przewodnicza_cy Rady —Marek Chwialkowski otworzyl obrady XIII sesji Rady Gminy w*

Daszynie.
'Powitai przybylych na obrady sesji: radnych, softy sow, Wqjta -Zbigniewa Wojter? Skarbnika
Gminy-Danut^ Kaczmarek.

Przewodnicza^cy stwierdzit, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz
uczestniczy w niej 13 radnych tj.87% ustawowego skiadu Rady. Kieobecni radni-: J.Kaczmarek i
M.Bawej.

Przewodniczqpy przedstawil proponowany porza_dek obrad. Poinformowal, ze punkt 11 ;,Podj§cie
uchwaly w sprawie poboru podatkow i oplat w drodze inkasa oraz okreslenia xv^'sokosci
\vynagrodzenia" zostal omylkowo skopiowany z porz^dku poprzedniej. sesjj. W z\via_zku z czym
zostaje wj'kreslony. Numeracja kolejno zmniejsza si^ o jeden numer w dot.
•Porza^dek-po zmianach •przedsta'A'ia-si?-nast^piy aco:

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Przyj^cie porza^dku obrad.
3. Zapytania i wolne wnioski.
4. Podj^cie uchwaly \ spra\vie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 roku.
-5,, P.odjecieaicrxwaiy .w..sprawie iidzielenia Wqjtoxvi Gminy.absof.utorium^.tylufii wykonania

budzetuza2014rok.
6. Podj^cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na

lata 2015-2030.
7. Podj^cie1 uchwaty w sprawie zmian do- budzetu gminy Daszyna' na: 2015 rok.
8. Podj^cie uchwaty w spra\vie poboru w drodze inkasa naleznosci z tytulu dosta\vy wody z

sieci wodocia_gowej i odprowadzania sciekow, wyznaczenia inkasenta oraz ustalenia
wysokosci wynagrodzenia inkasentow.

9. Podj^cie uchwaty w sprawie zasad udzielania i rozmiaru znizek tygodniowego,
obowi{**7'koweao- w^inispj CTodzin za.''e6 nauc-zycislorn ktop-Tn ^ovAerzono stanowisko-
kierownicze oraz w sprawie okreslenia tygodniowego obo\viajz:kowego wymiaru godzin
zaj^c nie'ktorych naaczycie'li, obowiajzujacych w przedszkolac'h, szko'lach i placowkach
oswiatowych prowadzonych przez Gmin§ Daszyna.

10. Podj^cie uchwaty w sprawie powolania zespolu ds. zaopiniowania kandydatow na
lawnikow.

11. Podj^cie uchwaty w sprawie zbycia w drodze ustnego przetargu nieograniczonego
•lokalu-mieszkalnego-nr -l-O 'Stanowiacego -wtasnosc-Gminy -Baszyna-usytuowanego -w
budynku \vielolokalowym nr 28 w miejscowosci Daszjrna \vraz z jednoczesna_ sprzedaz^.
ulamkowej cze.sci gruntu

12. Podj^cie uchwaty w sprawie wyrazenia zgody na przedkizenie umowy dzierza\vy
13. Odpowiedzi na zapytania i wolne \vnioski.
J4. P.rzyj-ecie.protokohi-z.paprzedniej,sesj,i.
15. Spra\v;'rozne.
16. Zakonczenie obrad.

Porzajdek obrad zostal przyj^ty.



Ad.X
Zgloszono nast^puj^ce pytania:
Radny T.Dymny: Wyczytalem w prasie, ze Wojt Gminy Daszyna zlozyl skarga na Starost? Powiatu
£-£czyckiego. Czy mozna poznac powod zlozenie takiej skargi?
Jaka_ przygotowano ofert$ spe^dzenia czasu dla dzieci w okresie wakacji na terenie gminy Daszyna.
"Ukraza'}crsi§-o'glDszeni& O'przetargu-'na wykDn'ani'e-0'gniwfotowo'ltaiczn.yClr \vytwarzaj'a_cycih energi^.
W jaki sposob poinformowano mieszkancow o mozliwosci zalozenia ogniw i w wedlug jakich
kryteriowtworzono list$ osob, u ktorych b§da_ zaietadane ogniwa?
Radny M.Pokorski: Nasza gmina jest dotknt^ta susz% czy w zwiazku z tym gmina podj.ela jakies
dzialania?
-Radny 'B,-L-ukaszewski: Jak-przedsta\via-si^-sprawa-napra\vy-g\varancyjnej"OGzyszczalni-sciek&wu
Pani Wicinskiej w Goszczynnie.
Radny J.Kmski: Czy Pan Melka podjaj:jiiz jakies dziafania w zakresie napraw gwarancyjnych
Radny H.Da_browski: Cz}' podj^tojuz jakies dzialania w kierunku poprowadzenia linii
wodociajjowej do czterech zabudowan w Jarochowie od trasy w kierunka Mazewa. Podobno Wojt

Jak be^tzie zorganizowany dowoz uczniow do szko-1 po sprzedazy jednego autobusu szkolnego?
Soltys R.Krokos: Czy b^dzie jeszcze mozliwosc montazu solarow ogrzewaja_cych wod?.
W sotectwie Lubno jest spore zainteresowanie.
P.rzewodnicza_cy Rady: Czy to prawda, ze RoIDasz sprzedal nasz^. dziaiic^ Panu Szczotarskiemu'7

Ad.4
Prz>'stajjiono do realizacji punktu ,,Podj?cie uchwaty w spra\vie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego za 201.4 rok \vraz ze sprawozdaniem z wykonania budzetu Grniny Daszyna za 2014

Radni otrz^anali wczesniej tresc sprawozdania . Rada analizowala tresc sprawozdania na wspolnym
posiedzeniu"komisji stafych rady w dniu 10 kwietma 2015 r.
Przewodnicza_cy zapytal czy sa_ jeszcze jakies pytania lub uwagi do tresci otrzymanego
sprawozdania.
Nie zgloszono pytan.
Przewodnicza_cy Rady odczytal uchwa}? Nr V/76/2015 Skladu Orzekajq.cego Izby Obrachunkowej
w todzi 2: dnia 11 czerwca 2015 r: 'w sprd'wie opinii o sprawozdaniu 'Wojta "Gminy "Daszyna z
wykonania budzetu za 2014 rok. Opinia jest negatywna
Nie zgloszono p} t̂an
Przewodniczacy zamknal dyskusj.e.
Nast^pnie odcz^'tal tresc uchwaty Nr XIII/6 1/2015 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
•finansowego za- 2044 -rok -wraz ze -sprawozdaniem z 'wykonania -budzetu -Gminy -Das^na za 2014
rok i poddal uchwal? pod glosowanie.
W gtosowaniu uczestniczylo 13 radnych obecnych na sali.
Uchwate przvieto \\dekszoscia gtosow w tyrn :8 .,za", 4 ,.przeciw" i 1 ..wstrzymuiacy" .

Przystapiono do podj^cia uchwaty w sprawie udzielenia Wojtowi Gminy absolutorium z tytutu
w^'konania budzetu za 2014 rok.
Komisja Rewzyjna przedstawla wniosek o udzielenie absolutorium dla Wojta Gminy za 2014 rok.
Przewodniczacy odczytal uchwale_ Nr V/89/2'015 Skladu Orzekaja_cego Regionalnej Jzby
Obrachunkowej w Lodzi z dnia 25 czerwca 2015 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej
Rady Gminy w Daszynie o udzielenie absolutorium Wojtowi Gminy Daszyna za wykonanie
budzetu roku 2014. Regionalna Izba Obrachunkowa wi,odzi nie zglosilo zastrzezen do wniosku
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Komisji Rewizyjnej Rady Grainy w Daszynie o udzielenie absolutorium W6jto\vi Gminy Daszyna
za wykonanie 'budzetu roku 2014.
Przewodniczqpy otworzyl dyskusj?.
Radny H.Dabrovvski powiedzial, ze budzet gminy na 2014 uchwalony przez poprzedniq. Rad? na
sesji w dniu 31 stycznia 2014 r. wynosii po stronie dochodow 31.804.000 zl i po-stronie wydatkow
36653.OOOzl. Opinia RIO do tego budzetu byla negatywna. Po I polroczu 2014 r. budzet gminy
jeszcze wzrosl po- stronie 'dochodow na 34:848:000 zl i po stronie wydatkow na 40:304:000 -A.
Opinia RIO do wykonania budzetu za I polrocze 2014 r. rowniez byla negatywna. Na koniec roku
uchwala^z dnia 18 grudnia 2014 r. RIO wLodzi ustalila budzet gminy Daszyna obnizajqp dochody
o 13.800.000 z\ \vydatki o 15.326.000 zl. Absolutorium dla Wojta jest udzielane za wykonanie
budzetu, ale nie wlasnego bo ustalonego przez RIO. a budzet musi si? zbilansowac na koniec roku .
W zasadzie Rada -ma -udzielic absolutofium za -budzet -me wlasny, -bo -ostateczny -ksztalt- -budzetu'
nadalo RIO. Sprawozdanie opracowano na podstawie zapisow uchwaty zmieniajacej budzet z dnia
30 grudnia 2014, ktora nie powinna bye podejmowana. Jezeli ktos ustala budzet i rada nie ma na to
wplywu nie powinna bye podejmowana uchwala, tylko przyj^cie do wiadomosci i akceptacji. Rada
nie miala juz wplywu na ksztatt budzetu.
J^liog-gminy wynosii 15,QQQjOO.O-zt.bez.7,OOOjQQO.zt, Jctore^ostaly w wy.njiJcu,umo.\\^'.zJyfagellaneni.
uznane przez RIO jako dlug publiczny. W sprawozdaniach gminy przekazywanych do RIO nie jest
to wykazywane . Spraw trafila do Sadu Administracyjnego o rozstrzygni^cie tej kwestii. Zdaniem
radnego zadluzenie gminy jest katastrofalne. Prawdopodobnie blizej konca roku Rada otrzjTna
propozycje, albo doprowadzi WPF do norm zgodnych i podejmie dzialania naprawcze, aibo b^dzie
j)roj)ozycja rozwiazania czyli za\vieszenia dzialalnosci organow i \yprowadzenie zarza_du Komisarz.
Radny poprosil o wyjasnienie kwestii zmniejszenia aktywow o 1.300.000 zl.
W informacji o stanie mienia komunalnego jest wzmianka o nabyciu gruntow do zasobow. Chodzi
o 3 dzialki o la_cznej po\vierzchni 3,24 ha, polozone w Walewie. Dzialki byly przekazane darowiznq.
na rzecz PGK Daszyna , a pozniej zwrocone na rzecz gminy. Radny nigdzie nie odnalazl uchwaly
Rady w sprawie przjj^cia tych dzialek na stan gminy.
'Radny Dabrowski stwierdzil, ze jedh^z niegospodarnosci 2014 roku byly delegacje do todzi
Pan Jozwiaka- p.o. Wojta oraz wyjazdy na Ukraine i do Monachium.
Radny stwierdzil, ze trzeba dazyc do tego, aby gmina dzialala zgodnie z prawem..
^s.cinir b^dzie CTlosowsJ '"rzeciwko udzieleniu a,bsolutorium \V6'towi. Projekt bucizstu na 2014 rok
przygotowal pehiiapy obo\viazki Wqjta- P J6z\viak, ale zgodnie z prawem projekt budzetu po\vinien
'bye przedldzony'Radzie "Gminy do T5 'listopada rc-'ku poprzedzaj^cego nalezalo to- do o'bowiajzkow
owczesnego wqjta Zb.Wojtery, ktoremu dzisiaj jest udzielane absolutorium..
Radny T.Dymny stwierdzil, ze jego przedmowca starannie przedstawil wszelkie negatywy
ubieglego roku. Gmina Daszyna w ubieglorocznym rankingu wojewodztwa lodzkiego byta jedn£[. z
najbardziej zadluzonych gmin, a w kraju uplasowala si? na 12 miejscu gmin wiejskich wg
wysokosei zadluzenia . -Gdyby 'uwzgl^dnic -sprzedaz zwrotnaj -mozliwe, ze -byla -by -w 'pierxvszej
trqjce. Na koniec 2014 roku zadluzenie gminy osiagnejx) katastrofalna_ wielkosc. Po uwzg]§dnieniu3

jako zadluzenia gminy sprzedazy zwrotnej dlug gminy wj'niosl 22.400.000 zl -la_cznie z elementami,
ktore wchodza_ w sklad drugu gminy. Wedlug wczesniejszych prognoz w rok 2014 zreaHzowane
in.westycje mialy przynosic dochody do budzetu gminy. Mialy bye dochody ze sprzedazy gazu.
,Elektrocieplownia .o.kazala -si? ,niepowodzen.iem. W ;ro.ku 20.14 ^mina .Daszyna .zarza_dzal P.an
Jozwiak, ale z roznych vvypowiedzi wynika, ze Pan Wojtera doradzal.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze wi^kszosc radnych glosuje bez analizy tego co si$ dzieje . Radni
glosuja_c musza pami^c przede wsz>'stkim o mieszkancach. Co z nimi si? stanie jak gmina pqjdzie
na dno. Zaapelowal do radnych, aby giosuja^c pomysleli nie tylko o swoich uzalezniem'ach ale
.glownie o oczekiwaniach mieszkancovv.
Radny RDabrowski przedstawil \vyliczenia podziaha kwoty dlugu gminy na mieszkancow w tym
na mieszkancow czynnych zawodowo.



Radny w pozniejszym czasie poprosi o szczegolowe dane dotycza^ce elektrociepiowni, poniewaz
gniina nie jest przedsi?biorstwem wi?c b?dzie nuata tylko utizial w zys'kach. Czy w talaej sytuacjf
tak koszto\vna inwestycja bedzie oplacalna. Radny zaapelowal do pozostalych radnych, aby
glosujXc mysleli co bedzie dalej z gmina Daszyna. Bezmyslne glosowanie za kazda uchwala moze
nr7vr>ie<Sc imnHelr ominvj,-- — j^.j^J L.j-t.w-J— 0—-J.

Radny T. Dymny zglosil wniosek o przeprowadzenie glosowania imiennego.
"SkarbnikGminy powiedzial, ze'budzet jesttrudny, 'a zadhizenie nie "cieszy. 'Me rnajednozriaczriego'
stanowiska, co do tego czy zaliczac sprzedaz zwrotna^ do dtugu. W chwili przystajpienia gminy do
sprzedazy zwrotnej takie transakcje juz w innych jednostkach si? odbywaly i KIO wiedziato o tym.
Obecnie RIO ma watpliwosci i szuka \vypracovvania jednoznacznego stanowiska w tej sprawie,
NaLezy poczekac jakie b?dzie ostateczne rozstrzygni^cie.
•Wojt -powiedzia}-, ze -radni •kr>^'kuj% ale -nie -widz% -GO -w 'tym -czasie zostato- zrobione -w -Gimme
Daszjnia., a jest tego sporo. Obecnie rozpoczyna si? no\vy nabor wnioskow, ale przy
obowiajzuj^cych kryteriach zadna gmina nie uzyska takiej iiosci srodkow, jakie otrzymala Daszyna.
Spore dofinansowanie mozna jeszcze uzyskac na zadania juz zrealizowane. Te pieniajdze b?aX
traktowane jak srodki wlasne w kolejnych inwestycjach. Bez realizacji lych wszystkich zadan nie
.raozna.by .wystapic-o .dofinansowanie, Wxoku^.0.14 Wojt. nie- zaEZ4d2ai-gmina.cz.ynila.to .p.o.
P, Jozwiak. Byl to tmdny rok, pelen kontroli, ktore przyczyniiy si? do zablokowania
dofinansowama. Byio doniesienia do prokuratury i NEC. Na przykiad iNajwyzszej 'Izby Kontroli
wykazal, ze gmina zrealizowa^a wsz}fstkie zadania prawidlowo, ale o tym nikt nie mowi.
Tylko nadal trwa nagonka, aby wszystko przedsta\\dc w jak najgorszym swietle. Jezeii grupa
radnych ma taka_ wizjg.gmmy niechja_zachowa dla siebie, a nie szerzj na forum_publicznymj)rzed
sottysami i zaproszonymi goscmi. Wojt stanowczo temu zaprzecz>'l.
Obecnie sytuacja si? normaHzuje. Udalo si? odzyskac 3.000.000 zl dotacji na przydornov/e
oczyszczalnie sciekow i stacje uzdatniania wody. Sâ  jeszcze inne srodki, ktore staramy si?
odzyskac. S% jeszcze inne kwestie na przykiad drog, ktore trzeba b?dzie wykonac. Podaja^c dane
C5rrrowe o zadluzeniu gminy trzeba opierac si? na dokumentach, a nie moxvic o jakis 15.000.000 z-1 i
jeszcze 7,000.000 zl Sk .̂d" takie dane. Obecnie zadmzenie w^niosi 6k. 12.000.000 zf i do tego
dochodzi jeszcze mozliwosc zwrotu z PROW i RPO. Pieniadze ze sprzedazy zwrotnej
zrealizowanej pod koniec roku pozostaly na koncie gminy. Obecnie z tych srodkow realizowane sa
inwest^c'e na ^rz^^lad "^azoci110". Planu.iem^'' w przyszb'm rolcu wzi^cie kredx/tu. Srodki te wroc3 do
budzetu i zostana. wykorzystane na modernizacj? drog. Nalez}^ mowic realnie we wszystkie strony.
Ki'e ma zadnego zagrozenia dla gminy, a radni' niec'h' pi"zestan^ stra'szyc' i przedstawiac" czarne" wizje"
konca gminy Daszyna.
Radny T.Dvmny powiedzial, ze Wojt przedstawia terazniejsza_ wizj? gminy, a dyskusja dotyczy
tego co mialo miejsce na koniec roku 2014. Mowimy o wysokosci zadluzenia na koniec 2014, a nie
o tym co zostalo splacone, albo co b?dzie zrobione. Tematemjestpodsumowanie roku 2014 i naten
-teniat -prmvadzona jest -dyskusja. -Na •poprzedniej -sesji -podj?to-uchwal-o-kolejnej -pozyczce.-Czyli
wciaz gmin jest zadhizana.
Radny H.Dabrowski stwierdzil, ze kontrola N1K.-U byla rutynowa w skali calego wojewodztwa i
obj?la zaledwie kilka zadan. Nie prawda. jest, ze wszystko bylo super, poniewaz wskazano
niejasnosci prz)' zakupie sprz?tu rehabilitacyjnego. Nie mozna powiedziec, ze byla to kompleksowa
-kontrola -HOC .gminy -Daszyna^ W sprawa sprzedazy .zwrotnej -Magellan,.najwi?ksze .wajpliwosci
budzi wyceny nieruchomosci obj?rych sprzedazy. Gdyby wartosc nieruchomosci odpowiadala
warto^ci wyceny nie bylo by problernu.
Radny stwierdzil; ze gmina stracila zdolnosc kredytowa^ i dopoki nie wyjasni si? kwestia z
Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2015-2030 nie b?dzie pozytywnycb opinii RIO o
mozliwosci zaci^gania kredytow i.pozyczek.
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Radny T.Dymny stwierdzil., ze utracenie zdolnosci kredytowej oznacza, ze gmina nie otrzyma
nawet zfotowki "kredytu. 7ezeTi nastaju sytuacja, ze w "budzecie zabra"knie pierii?dzy to gmina
wpadnie w potezne problemy finansowe. Moze nawet wkroczyc komornik i zai^c, co
wartosciowsze objekty. W obecnej sytuacji fmansowej gminy, nie ma g\varancji niczego. Nie ma
nawet pewnosci przetrwania obecnej Rady. Radni zostali wybrani przez mieszkancow i powinni
podejmowac decyzje dla ich dobra. Radny na bieza_co rozmawia z mieszkancami i jego dzialania sq.
•zgodne-rwo'l̂ : jegD ~wyborcow.
Wojt powiedzial, ze kwota 3.800.000 zl dotyczy roku 2014. To me sa_ bieza_ce inwestycje. Nie
mozna mowic o catej kwocie skoro te srodki dotyczy ubieglego roku. To co udalo si? dotycbczas
zrobic jest przepustka na przyszlosc. Bedziemy si? starali zrobic to co jest zamierzone z
uzyskaniem srodkow zewnetrznych. Nie mozna przedstawic wizji, ze gmina me ma zdolnosci
•kredytowych. To -ze -jest -kwestia zakwalifikowania -sprzedazy zv.Totnej- czekamy jakie be4zie
ostateczne stanowisko. Jest to kwota 3700.000 z\a koncie Urz^du Gminy przeznaczona na
realizacj? inwestycji. Na l^ chwil? nie ma podstaw, ab}' przedstawiac wizje wkroczenia komornika
na maja_tek gminy. Sa^to wizje bezpodsta\\Tie.
Przewodniczacy Rady zapytal czy sa_ pytania lub uwagi w sprawie absolutorium dla Wojta Gminy

Nie zgloszono pi^tan, ani uwag. Zamkni^to dyskusje.
Przewodniczacy poddai pod giosowanie wniosek radnego Dyronego o przeprowadzenie glosowania
imiennego nad udzieleniem absoiutorium Wojtowi Gminy Daszyna za 20 14 rok.
w yntiC giosowama;
za-10
przec'iw— 0
wstrzymuiace — 3
Wniosek przyj?to wiejcszosciq. glosow.
Przewodniczacy poddai pod giosowanie uchwal? Nr XIII/62/2015 w sprawie udzielenia
Gminy absolutorium z tytulu \v3'konania budzetu za 2014 rok.
"W glosowanitt 'uczegmiczylo 13 radnych z'ustawowego 1*5 oso'bowego Sklatftt rady.
Radni glosowali nastepuiaco:
Cz. Bartniak ,,za" H.Dabrowski ,,przeciw" J. Cichonska,,wstrzymuja_cy
K. Budka ,,za" T. Dymny ..przeciw"
M. Ch^alkowski ,,za" B. Lukaszeswlci ,,przeciw"

M.Pofcorski•M.-Grabowska
B.Kaganiec
J.KJnski
M.Szymanski
I.Zawadzka

,,za':
,,za'
,:za"
1W-
,,za"

Wy.nik..glosowania.:.8.,,za", 4 ...
Uchwale przyjeto bezvvzgledna wiekszoscia ustawowego skladu rady.

Ad. 6
iininv przedsta^viia objasnienia do uchwaty Nr XIII/63/2015 w sprawie zmian do

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030.
Radny RDabrowski stwierdzif, ze wszystkie dotychczas podejmowane uchwaly o zmianie WPF-u
RIO uchyla. Prawdopodobnie ostateczne rozstrzygm'ecie przyniesie koniec roku. RIO wciaz zarzuca
\vpisywanie do prognozy merealistycznych kwot, ktore nie maja_ pokrycia w zadnych dokumentach.
Radn"" zapx(tal o ^rz^-'cz^'ne zmiany nazvA' zadania \.r\mienionecro w zalacznilcu nr 2 poz. 1.1.2.2.
Wojt odpowiedzial. ze chodzi o budynki stanowiajoe wlasnosc gmin}^ ktorych jest okolo szesciu.



Radnv T.Dymnv stwierdzil, ze patrza_c na tabele. dochodow w WPF nie widac tej swietlanej
przysziosci gmjny z powodu maleja^cych dochodow. Na prz3'lc"Jad w "2030 rdku przewiduje si?
wzrost dochodow z podatkow o 50%. Generalnie dochody maja_ sie zmm'ejszyc, ale wzrosna^
podatki,
Wojt odpowieciziaJ:, ze radny znow nie przeanalizowal dokladnie danych zawart^ch w WPF-ie.
Dochody majajtkowe sa_ mniejsze poniewaz nie przewiduje si? dotacji. Dochody bieza_ce moga_
wzrosnac na przyklad z uwagi na podate'k od turbin wiatro wyc'h, 'ktore maja. powsta6 w gmmie
Daszyna. Planowanie budzetu na 2030 rok z dokladnoscia_ co do grosza jest nie realne. Jak sama
nazwa swiadczy 33. to prognozy.
Radnv T.Dvmnv stwierdzil, ze rozumie linie obrony Wojta, ale skoro mozna sobie tak swobodnie
prognozowac bez udokumentowania, to dlaczego nie wpisac wiejtszych kwot Przeciez to tyllco
•prognozy, a -radny -by -spokojniej -patrol -w -prz^-sztosc -naszej -gmin-y.
Radnv H.Dabrowski zapytal o zrodlo dochodow maja_tkowych planowanych na 2012 rok.
Woit odpo\viedzial:, ze jest to rok \vykupu nieruchomosci ze sprzedazj' zwrotnej i dochody
majajkowe planowane sa_ z dotacji i sprzedaz>^ mienia. Planowana jest dzialka w Drzykozach do
sprzedania, ale nie jest powiedziane, ze b?dzie taka koniecznosc. To 33. tylko prognozy.
P.rzewodnicza_cy .odczytat-tresc .uchwafyNrXHI/63/2015 .w.sprawie,zmian,y Wieloletniej P-rognoz^y
Finansowej Gminy Daszyna na lata 2015-2030 i poddal uchwale. pod glosowanie.
Wy^ik giosowania:
za -9 glosow,
przeciw - 2 glosy ,
wstrzymuja^ce - 2._glos_y.
Uchwal? przyj?to wi^kszosciq. glosow.

Ad.7
Skarbnilc Gnmiy przedstavvi-ta proponowane zimany uo ouclzetu grriifi}1" Daszyna na 2015 rok.
Poinformowala, ze przed sesjq.radni otrz^'mali jeszcze dodatkowo zal^cznik nr 7, ktory
uszczegolawia zmiany w dotacji dla Stowarzyszeh prowadz^cych na terenie gminy punkty
przedszkolne. Kwota zwiekszajaca dotacje byla wczesniej wpisana, ale \vymagalajeszcze
uszczegolowienia na kazde ze stowarzyszeh osobno i to przedstawia za}a_cznik nr 7 do uchwaly.
T'mifmv Hn-h^p^a \srnrmwar1'7-f>nio Hntnnii TI^* re*]f* ipWeS^'CVine ^'WiVlrs'T-^Tnn \v\rr\Qt'\rr\nr AX; rn'T-rl-i-iale
"———t—_) i-'V.-j"^^ • • £>*- ~ T , — *,... U.U ..U.̂ SJ ^ .».» »«^ -J-J JJ <C "" J V. . . . V-,^f

80106 i zmniejszenia wrozdziale 80113.
"Radny 'H.'Da'brows'kj zapytal o zwi?'kszenie 'kwoty wyda'tkow w \vysokosci 1'5;000 zl vv zadaniu
inwestycyjnym pod nazwa inteligentne sieci energetyczne.
Wojt wyia^ni^, ze chodzi tu o wydatki zwia_zane z rozpocz?ta^ procedura_ realizacji zadania dot.
ogniw fotowoltaicznych wytwarzaja_cych energie. Calosc tego zadania znajduje sie w zadaniu
obejmiija^cym elektrocieplowni?.
2akonczono -dyskusj e
Przewodniczacy odczytal uchwal? Nr XHI/64/2015 w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na
2015 rok. 1 poddal pod giosowanie.
Wynik giosowania:
za 9
.ptzeciw 0
wstrzymuja_ce 4
Uchwal? pr^yj^io wiekszoscia_gios6w.
Przewodnicza_cy oglosil 15 minutowq. przenv? w obradach



Ad. 8
Trzewodni czacy odczytal uchwaI?"NrXD1755/2QI5 w sprawie pobora w drodze irikasa naleznosci z
tytulu dostawy wody z sieci wodocia^gowej i odprowadzania sciekow, wyznaczenia inkasenta oraz
ustalenia wysokosci wynagrodzenia inkasentow.
Radny RDabrowski stwierdzil, ze jest zaskoczony t^ uchwala, a zwiaszcza vyyznaczeniem
pracownikow PGK Daszyna do inkasowania pieniedzy za wod?. Uwaza ten poinysl za
'bezsensuwny. Pracowiicy prowatizacy odczyt"wody%vykonuj%~to~w'ramaeh"^^ i
jeszcze dodatkowo maja_ bye wynagradzania w ramach inkasa.
Radna B.Kaganiec stwierdzila, ze przyjmowanie pieni^dzy za wode_ przez panow, ktorzy spisuj^.
liczniki jest bardzo \vygodne. Zwiaszcza dla osob starszych lub tych, ktorzy nie maja.mozliwosci
dojechania do Daszyny.
W6jt-vMasm-Lze-detYchczasPanQ
prawem. Dodatkowo jest to dla nich pewne ryzyko. W ramach motywacji do podj^cia si? tego
zadania zaproponowano aby pobieraii opfaty w ramach inkasa. Po\vinno to bye dla nich motywacje
aby sie_ tego podja^c.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwai? Nr XIII/65/2015 w sprawie poboru w drodze
.inkasa_naleznoscLz.lytutu..dostawy -wo.dy^^ieciwodoci^go,wej_Lodpi:owadzania-sciek6.w,.
\\yznaczenia inkasenta oraz ustalenia wysokosci wynagrodzenia inkasentow.
\Vynik giosowania:
za 8
przeciw 2
wstrzymuja.ce 3
Obrady sesji opus'cil radny B.Lukaszewski. Obecnych na sali 12 radnych.

Ad.9
Przewodniczacv odczytal uch\yal^ Nr XLQ/66/2015 w spravsie zasad udzieiania i rozmiana znizek
tygodniowego, obowiajzkowego wymiaru godzin zaj^c nauczycielom, ktorym powierzono
stanowis'ko^kierownicze oraz vv sprawie o'kreSleiuVtygodniowego dbo\viajzkowego \vymiaru godzin
zaje.c niektorych nauczycieli, obowiajzujctcych w przedszkolach, szkolach i placowkach
os\viato\v3^ch prowadzonych przez Gmin? Daszyna.
Radny H.Dabrowski porosii. aby pod koniec roku szkoiy przedsta\viiy Rady raport ze swej
dzialalnosci.
Radnybyf zdania, ze-wprzedstawionym-projekcie-uchwaty zaproponowana-obnizka-pensum-dla
osob pelnia_c>'ch funkcje kierownicze w szkolach jest zbyt dnza.
Zapytat na jakiej podstawie przyznano obnizenia. Czy byty robione jakies anaiizy. Porownania jak
to wygla^da w sa_siednich giminach.
Woitpdpowiedziai, ze jest to analogiczne do wczesniejszych obnizen. Nowoscia_jestjedynie
.obnizenie.pensum -dla-funkcji wicedyrektora,^© w szkolach .nie.-by.lo-osoby .pelnia_cej .taka-funkcj^.
Poja\vila si? teraz z uwagi na powolanie z dniem 1 wrzesnia 2015 r. Zespolu Szkol w Daszynie.
Zakonczono dyskusj?
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XDJ/66/2015 w sprawie zasad udzieiania i
rozmiaru znizek tygodniowego, obowiazkowego \vymiaru godzin zaje.6 nauczycielom, ktorym
po\vierzono stanowisko kiero\vnicze oraz w sprawie okreslenia tygodniowego obowiazkowego
wymiaru godzin zaj?c niektorych nauczycieli, obowiazuja_cych w przedszkolach, szkolach i
placov/kach osvYiatov^'ch prov/adzonych przez Grnin? Dasz>iia.
Wynik giosowania;
za 1
przeciw 0
wstrzymujape 11
Uchwal? prz\'jeto \viekszoscia glosow.
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Ad. 10

Przewodmczacv poprosit o zgtoszenie Icandydatow do skfadu Zespolu Opiniuj a^cego "kandydatow na
lawnikow.
Zgioszono nast£puja_ce osoby:
1. Ivlarek Szvmanski
2. Malgorzata Grabowska
3. Xaroslaw'Kins'ki
4. Jolanta Cichonska
Wszystkie wyzej wymienione osoby wyrazily zgode^
Na przewodnicz^cego zespolu zaproponowano Malgorzate Grabowska_.
Przewodniczapy poddal pod glosowa uchwale, Nr XHI/67/20 1 5 w sprawie powolania Zespolu
-opiniuj^cego -kandydatmv -na -lawnikow -i poddal -pod -gtesowante .
Wynik glosowania :
za 10
przeciw 0
\vstrzymuja_ce 2

-AcLll
Wojt poinformowaj ze uchwata Nr XHI/68/2Q15 uchwaj;y w sprauae zbycia w drodze ustnego
przetargu meogramczonego lokalu mieszkalnego nr 10 stanowiqcego wlasnosc Gminy Daszyna
usytuowanego w budynku wielolokalo \vyrn nr 28 w miejscowosci Daszyna wraz z jednoczesna_
sprzedaza_ uiamkowej cz?sci gruntu dotyczy iokalu po zmarfym Panu Suwalskim w blokach
^gorniczych. Jest to lokal o j>ow. 65m2, Sprzedaz odbgdzie sig w formie przetargu.
Radny T. Dymny zapytal czy sa^podania od mieszkancow oczekujXcych na przydzial lokalu
V^tvjnrmlTigrr'^ ixf lTllr*1S

Wojt odpo\viedzial, ze sq.podania o przydzial mieszkania ale socjalnego.
Proponowany lokal nalezy do komunalnych . Osoby, ktore zlozyly podanie mogly by nie poradzic
sobie z utrzymaniem takiego lokalu pomewaz 33. spore optaty. Dla gminy najlepszym rozwiazaniem
jest aby jak najwieksza ilosc lokali byla wJasnosci\. Zbycie tego mieszkania w tirmie
przetargowej jest najlepszym roz\\dazaniem ekonomicznym dla gminy.
Radny H-Dabrowski zapytal czy sq. podanie mieszkancow, ktorzy placa regularnie czynsz i chcieli

Wojt odpowiedziai, ze nie ma takicb podan, ale 33. na kupno lokalu.
Za'koriczono dys'kusj?.
Przewodniczacy odczytal uchwale Nr XHI/68/2015 w sprawie zbycia w drodze ustnego przetargu
nieograniczonego lokalu mieszkalnego nr 10 stanowi^cego wJasnosc Gminy Daszyna
usytuowanego w budynku wielolokalowym nr 28 w miejscowosci Daszyna wraz z jednoczesna
sprzedaza^ ulamkowej cz^sci gruntu i poddal pod glosowanie.
Wynik -glosowam'a:
za 10
przeciw 0
wstrzymuJ3.ce 2

przyj^to wi^kszoscia^glosow.

Ad. 12
Przewodniczacy odczytai uchwai Nr XTII/69/2015 \ sprawie wyrazenia zgody na przedluzenie
umo^'i' dzierzawy.
Poinformowal, ze dotyczy to niewielkiej dzialki dzierza\vionej przez pana H. Walczaka z Mazewa
za budynkiem Domu Nauczyciela.
Nie zgloszono uwag.
Na obrady sesji pcv.Tocii radny B.Lukaszev/ski. Obeenych na sali 13 radnych.
Przewodniczacy poddal uchwai? pod glosowanie.
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Wynik glosowania:
za 13
przeciw 0
wstrzymuja_ce 0

Ad. 13
Wqjt udzielil odpowiedzi na pytania zgloszone w punkcie 3:
l"/'W6jt'me skiadal Skargi na'Starost? . 'Wyst^pfltylko z prsmem do 'Wojewody wsprawie
wskazania przez Starostwo drogi gminnej Walew- Stary Slawoszew do przejazdu samochodow ze
zwirem. Wojewoda przeslala pismo jako skarg? na dzialania Starosty do .Rady Powiatu
leczyckiego. Wqjt uczestniczyla w obradach sesji nam ktorej ta sprawe Rada Powiatu rozpatrywala.
2/Placowki oswiatowe przygotowary dla dzieci zajecia w okresie wakacji. Moga^ rowniez korzystac
z -sal •sportowych.
Nabor wnioskow na ogniwa fotowoltaiczne produkuja^ce energie odbywal si? poprzez soltysow.
Byla wyslana infonnacja. Zlozonych zostaio 40 deklaracji ch^tnych do udzialu w tym projekcie,
ktorzy spemiaja^ wymogi. Kosztpo stronie mieszkanca to okolo 10.000 zl. Sprawa ogniw byla
rowniez poruszana na komisjach i sesjach. Obecnie gmina czeka na przyznanie dofinansowania.
Ogloszony.zostaljiiz.praetar.g.pom-ewazj^^
Radny T.Dymny zapytal gdzie mozna zapoznac si? z oferta_zaj$6 dla dzieci w okresie wakacji.
Wqjt odpowiedzial, ze w szkolach.
Radny zapytal najakich warunkach b^da^ zaktadane ogniwa fotowoltaiczne?
Wqjt odpowiedziat, ze przewidywany koszt ogniwa to 20.000 zl. Mieszkancy placa 50 % tj, 10.000
zl a 50%jest w ramach dofinansowania. Moc jjrzylaczeniowa 3kW3 z bezposrednim wla^czeniem do
sieci.
Radny T.Dyniny zap>^tal dlaczego infomiacja o naborze na kolektor,' nie byla podana na stronie
BIP Gminy Dasz^'na. Moze bylo by wie_cej ch^tnych.
vv Ojt powieuziai, ze program., z Ktorego gmina dice SKorzystac jest jiiz ostatriirn z tego rodzaju,
Istotne znaczenie ma bezposrednie wla_czenie do sieci, bo jest bezobslugowe
Radny T.Dyniny stwierdzil, ze brak jest transparentnosci, aby mieszkancy szczegolowo znali
zasadny dzialania i montazu ogniw. Brak przejrzystosci w naborze.
Wqjt powiedzial, ze dopiero teraz sa_ tworzone przepisy na temat odbioru produkowanej w ten
sr>osob ener^ni Gmina zar^'z^'koAval i zloz"la wmosek na rnontaz 40 zestawow osniv/ Krotki ^es^
termin realizacji bo do 30 wrzesnia 2015 roku.
3/"Sa_juz wy'tyczne z'Urz^du Wojewodzkiego w spra\vie wnios'kbw'Kl^ski suszowej. Wnio^ki
b§dzie mozna skladac od 15 lipca w Urz^dzie Gminy.
4AV spra\vie naprawy oczyszczalni przydomowej u Pani Wicihskiej to czekamy na srodki z
funduszu ubezpieczeniowego. Bedziemy sie starac zrobic. jak najszybciej.
5/Pan Melka obiecal, ze poprawi zle wykonane usterki w budynku Osrodka Zdro\\da w Mazewie i

6/Poprowadzenie linii wodocia^owej do Jarochowa planujemy zrobic przy okazji budowy
gazocia_gu w Kierunku Krosniewic. B^dzie mozna polozyc rury w tym sarnym kor>'cie.
II Jest zainteresowanie montazem kolektorow slonecznych ogrzewaja_cych wod^. Bedziemy dzialac
w tym kierunku. Jezeli tylko pojawi si^ moziiwosc pozyskania funduszy b^dziemy na bieza_co
-inform owac .mieszkancow,
8/ROLDasz sprzedal Panu Szczotarskiemu dzialk^ z budynkiem, ktoiy cz^sciowo stoi na dzialce
gminnej. Jest io dzialka, na kl6rej znajduje si<? budynek byiej agronomovvki, gdzie obecnie mieszka
Pani Alicja Szl^k. Dzialka posiada jeden numer. Pan Szczotarski chcialby odkupic od gminy ta_
dzialk?. Aby moc sprzedac cz^sc dzialki z budynkiem trzeba dokonac podziahi.
Pan Szczotarski powiedzial, ze na fakturze kupna ma w^Tnieniony rowniez budynek. Przy zakupie
pokazano mu dokument o \vyrazeniu zgody na postawienie budynku na dzialce gminnej wiec
myslal, ze jest to prav.TJe uregulowane. Teraz okazalo si?, ze cz?sc grontu pod budynkiem jest
nadal wlasrtoscia^ gminy. Dlatego chcial by prawnie to uregulowac.



Ad. 14
Przyj?to protocol z poprzedniej" sesji.

Ad. 15.
Wojt powiedzial, ze Pan E.Szczotarski ponownie wystqpil do gminy o ustancnvienie stuzebnosci
dojazdu przez dziatk? gmirm.a przy oczyszczalni do jego dzialki znajduja^cej si? w sasiedztwie
oezyszcza'lni.
Pan E.Szczotarski powiedzial:, ze w akcie kupna gruntow ma zapisane, ze jest tarn droga dojazdowa
i by} przekonany, ze chodzi o drog? wzdluz oczyszczalni. Myslal, ze jest to faktycznie wytyczona
droga. Po obecnych pomiarach okazato si?, ze nie ma tarn drogi i jest to dzialka nalezaca do gminy.
Dlatego chcialby uregulowac prawnie mozliwosc swobodnego dojazdu do swojej dzialki. W tym
^lu-Rada-musiala-by-podj?6-stosowna -uchwafeg. -Inn}rm rozwiaza^iem jest-wystajpieme na drog^
sqdowa_o wyznaczenie drogi koniecznej.
Radny T.Dymny stwierdzii, ze trzeba podjac wszelkie dzialania aby pornoc Panu Szczotarskierau.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze oczyszczalnia sciekow wymaga modernizacji. Oddanie tej cze_sci
dzialki na drog? dojazdowa uniemozliwi rozbudowe. oczyszczalni.

.u^
Szczotarskiego b?dzie si? w przyszlosci wiazalo z uzyskiwaniem jego zgody na wykonanie
niodemizacji lub rozbudowy oczyszczalni sciek6w, Poinformowaia rowniez, ze Pan G.Gorka z
Daszyny stwierdzil, ze na 8m2 jego dzialki znajduje si? droga dojazdowa do Gimnazjum w
Daszynie . Zaproponowal, zeby dokonac zamiany tej cz?sci dziaiki na rzecz shizebnosci drogi
dojazdowej j)rzy oczyszczalni sciekow.
Wo it powiedzial, ze ani gniina, ani rada nie rna nic przeciwko korzystaniu z drogi wzdluz
ocz^'szczalni sciskow Tzez Pana Szczotar^kie^0

Radny T.D>q]inv zaproponowal, aby Wojt rozpoznaia spraw? jak mozna pomoc Panu
Szczotarskiemu i rada powroci do lego tematu.
Pan Szczotarski powiedzia-l, ze chce ta_ spraw? zafetwic pozytywnie i formalnie, aby miec
dokument, a nie stowne pozwolenie Wojta czy Rady.
Pani E.Kaminska przedstawila kryteria sktadania wnioskow w sprawie kleski suszowej.
Sortys B.Tomczak zapytala o uzupelnianie ubytko\ \ asfaltach drog gminny. Glownie chodzi o

Wojt powiedziaj ze rozpocz?to juz uzupelnianie i sukcesywnie b?dzie to wykonywane.
Przewodniczacy pi-zypomnia'l, ze w Jab'lonnej mia'lo'byc dowiezione'kruszywo i na'to wylana
masa. Pan Fabijanczyk mial to przekazane.
Radny I-I.Dabrowski zapytal dlaczego Przewodniczacy rady zwolal sesj? w sprawie przyje^cia
sprawozdania i udzielenia absolutorium dwa tygodnie po terminie jaki okresla ustaw o finansach
publicznych?
•Przewodniczacy •odpovv'iedzial:, ze-opini^-RTO z -L-odzi -w-sprawe -wniosku -Eomisji-Rewizyjnej-o
udzieleniu absolutorium wqjtowi otrzymal dopiero 1 lipca 2015 r. Przypomnial, ze Komisja
Rewizyjna rowniez nie przedlozyla wniosku w wyrnaganym ustawowo terminie.
Radny H.Dabrowski zarzucil Przewodnicz^cemu, ze \vielokrotnie dzialania niezgodne z pra\vem.
Na przyklad zwo-la-1 nadzwyczajna sesj? nie zgodnie ze statutem, projekty uchwal nadal nie sq.

na II sesji Rady. Zarzucil przewodnicza^cemu, ze w pisma wystosowal do Wojewody podala nie
prawd? w kwesiii udosLe_pnienia raclnym aktualnego stalutu i zaopiniowanie prze^, radc^ projeklow
uchwal. Potwierdzenie nieprawdy zarzucil rowniez w przypadlcu odpowiedzi na skarg? w sprawie
uchwary o utworzeniu Zespoiu Szkal w Daszynie, a dorycza^ce rzekomo osobnych wejsc . W
rzeczywistosci dzieci wchodza_jednym wejsciem.
Radny H.Dabrowski powiedzial, ze przewodnicza^cj'' moze tylko podpisywac uc^vaty. Wszelkie
inne dokuinenty po \vcze sniejszyrn uzgoduieuiu i przedstawieniu Pvadzie. Dlatego przygotov.'al
projekt uchwaly o odwolaniu przewodnicza^cego. Radca prawny zaopiniuje projekt uchwaty.
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Radny odbierze w biurze obslugi rady zaopiniowany projekt uchwary przez radce_ prawnego i w
pewnym momencie porzaj3ek obrad zostame poszerzony o punkt odwolania przewodniczajcego
rady. Nie mozna dalej tego tolerowac.
Radny T.Pymny stwlerdzil, ze na dzisiejszej sesji zlamal prawo i na poprzedniej sesji rowniez
zJamal prawo poprzez brak w poizajdku obrad sprawozdania z dziatalnosci mi^dzysesyjnej wqjta
gininy.
'Przewottoi czacv stwterdzfl, ze na poczaticutaz'dej sesji pyta czy sa, nwagi do porzajiku ffbrad, jak&s
na zadnej z dwoch ostatnich radny dymny nie zgtosil braku sprawozdania z dziaialnosci
ini^dzysesyjnej wqjta. Na dzisiejszej sesji bylo bardzo duzo punktow i dlatego zrezygnowal z tego
punktu.
Radny T.P^onny stwerdzil, ze Przewodnicza^cy zawsze ma jakies wythimaczenie. Sesja to nie jest
jego -pry wata ani •spotkanie -t&warzyskie. -Robi -Pan -robi, a-co -nie -t© -pomija. 'Prz '̂kladem -moze -bye
dokument zawierajq.cy wyniki kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lodzi z 26 stycznia
2015 r. Taki dokument wplynaj; do Przewodnicza^cego rady. Dlaczego nie zostal przedstawiony
radnym.
Wqjt powiedziai, ze dokument ten jest dostejm}'" na stronie BIP Regionalnej Izby Obrachunkowej w
.Lodai,mGZBa.si£-z.mrn-zapozna^
2015 roku. Jezeli chodzi o porza_dek obrad to uwagi zglasza si? na poczajtku, a nie przed
zarnkiii^ciem .
Radny T.P>'mny stwierdzil, ze teraz widac kto najbardziej broni przewodnicza_cego , oczywiscie
Wqjt
Wqjt powiedzial, ze radn)' odjpoczajku kadencji tej rao '̂ nastawil si§ na atak. Rozpocza_l od ataku
na Wojta, Pani.a_ Skarbnika, a tera na przewodniczapego. Jezeli radny reprezentuje swoich

Przewodniczacy odczytal pismo od Firmy GESTAMP Eolika zajmujaj;a si^ energetyka wiatrowa. w
sprawie wspolpracy na terenie gminy Paszyna .

Ad.16
W zwiazku z wyczerpaniem porzadku obrad Przewodniczacy Rady zamknal obrady XIII

z\vyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie .

D.Kazmierczak


